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STRUČNÉ ZPRÁVY: 
Pomník je jako nový
Městys dokončil rekonstrukci 
památníku padlých před soko-
lovnou. Opravený pomník tak 
bude důstojnou připomínkou ke 
stému výročí vzniku naší repub-
liky. 

Přibyly kamerové body
V rámci zvýšení bezpečí v ulicích 
městyse nechala radnice insta-
lovat další tří kamerové body  
v místech, kde může hrozit napří-
klad drobná majetková krimina-
lita či vandalismus. Celkem tedy 
již nad bezpečím Škvorce bdí 
šest kamer. 

Přístavba školky finišuje
Budování nástavby budovy ma-
teřské školy je v plném proudu. 
Hotovo by mělo být do konce 
listopadu, možná o něco dřív. 
Náklady na rozšíření kapacity 
školky činí 6,4 milionu korun, 95 
procent pokryje dotace, kterou 
se městysi podařilo získat. Nové 
prostory poskytnou místo pro 
dalších 25 nejmenších obyvatel 
městyse, což je v podstatě zdvoj-
násobení původní kapacity. Pro 
všechny děti ze Škvorce a Třebo-
hostic i s ohledem na křivku de-
mografického vývoje do dalších 
let tak bude ve škvorecké školce 
místo.

Kdy a kam k volbám
Volby do zastupitelstva měs-
tyse se uskuteční ve dnech 5.  
a 6. října 2018. Volební místnost  
v budově úřadu městyse, Masa-
rykovo náměstí 122, bude ote-
vřená v pátek 5. října od 14 do 
22 hodin a v sobotu 6. října od 8 
do 14 hodin.

rekonstrukci mostu v Tyršově ulici, začala k nám 
zajíždět úvalská městská policie, máme nový bez-
drátový rozhlas atd. Pracovalo se i na zdánlivě drob-
ných úpravách a opravách, které sice nedosahovaly 
milionových investic, ale i tyto drobnosti dělají život  
v obci příjemnějším. Podporovali jsme činnost spol-
ků, například pro naše hasiče se podařilo získat nové 
vybavení, jsem rád i za řadu hezkých kulturních  
a společenských akcí, které se v městysi uskuteč-
nily a které vždy alespoň trochu přispějí k setkává-
ní lidí, ke komunikaci, k lepším vztahům mezi lidmi. 
Spousta další práce ještě zastupitelstvo čeká, ně-
které projekty a záměry jsou již připravené a další 
se ještě objeví v průběhu času, jak to prostě v životě 
obce chodí. Rád bych na závěr poděkoval všem, kteří 
nejen  poslední čtyři roky dobře pracovali pro obec  
a napomohli k tomu, aby se tu nám všem žilo lépe, 
komfortněji, moderněji, bezpečněji, zkrátka aby byly 
Škvorec a Třebohostice skutečným, příjemným do-
movem.

Starosta Antonín Rubín vede městys plných 12 
roků. Spolu s kolegy uskutečnil širokou škálu roz-
vojových projektů městyse, modernizací, rekon-
strukcí atd.

Opravdu už v dalším volebním období nehodláte kan-
didovat na funkci starosty?
Už ne. V 71 letech a po 12 letech ve funkci starosty 
myslím, že je na místě přenechat tuto práci někomu 
mladšímu. Věřím, že se pro náš městys podaří zvolit 
dobrého, šikovného starostu, který bude pracovat  
s plným nasazením odpovídajícím jeho věku a s po-
chopením pro potřeby všech obyvatel. 

Na kandidátní listině do zastupitelstva ale přece jen 
nakonec jste...
Ano, ale hodlám být v případě zvolení jen řadovým 
zastupitelem. Ať už v zastupitelstvu budu či niko-
li, pokud o to bude stát a bude-li to v mých silách, 
rád pomohu radou či zkušeností komukoli ve vedení 
městyse, kdo to bude se Škvorcem a Třebohostice-
mi myslet dobře.

Jaké oblasti byste se v případě zvolení do zastupitel-
stva chtěl věnovat?
Ekonomice obce, to je moje parketa.

Jak byste zhodnotil uplynulé volební období?
Bylo složité, náročné. Podařila se spousta věcí po-
čínaje rozšířením kapacity třebohostické školy, nyní 
se pracuje na zvýšení kapacity mateřinky, podařilo 
se vybojovat dlouho očekávanou a velmi nutnou 

Po 12 letech 
přenechám starostování mladším

Volební speciál

inzerce
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rád bych se touto cestou s Vámi rozloučil jako zastu-
pitel a místostarosta Škvorce. Vzhledem k mému 
pracovnímu vytížení jsem usoudil, že se nemohu 
aktivně věnovat všemu, čemu bych chtěl, a proto 
jsem se po zralém uvážení rozhodl na další období 
nekandidovat. 

Čtyři roky jsou poměrně krátká doba na to, aby se 
člověk naučil vše, co obnáší popravdě značně byro-
kratická mašinerie, kterou práce v komunální poli-
tice je. Na druhou stranu dostatečně dlouhá na to, 
aby se daly realizovat plány a záměry, které vedly k 
rozvoji a růstu Škvorce. Pochopitelně někdo může 
namítnout, že se toho mohlo udělat více a lépe, zajis-
té, tedy pojďte a konejte.

Já myslím, že za uplynulé období se nemáme zač 
stydět. 

Proto bych chtěl požádat své potenciální voliče: zkus-
te volit tak, aby se pokračovalo v nastoupené cestě. 
Zkuste volit tak, aby se pokračovalo v započaté práci, 
zkuste volit tak, aby nebyl městys přeplněn jen lavič-
kami a odpadkovými koši, zkuste volit jasný a srozu-
mitelný program bez zoufalých frází a nicneříkajících 
slibů.

Konfucius řekl: „Je lepší rozsvítit, byť jen malou svíč-
ku, než proklínat temnotu.“
      

Alexander Kučera

Ceník inzerce 
ve Škvoreckých listech
Vzhledem k rostoucímu zájmu inzerentů 
o umístění inzerce ve Škvoreckých lis-
tech uveřejňujeme aktuální ceník. 

Plošná inzerce:

A4 1950,- Kč 
polovina A4 975,- Kč
třetina A4 750,- Kč
čtvrtina A4 550,- Kč
osmina  A4 415,- Kč

Řádková inzerce:
Soukromá do 120 znaků  70,- Kč 
(pro obyvatele Škvorce a Třebohostic zdarma)
Soukromá od 121 do 360 znaků 140,- Kč 
(pro obyvatele Škvorce a Třebohostic zdarma)
Komerční do 120 znaků 140,- Kč
Komerční od 121 do 360 znaků 280,- Kč
Zvýraznění rámečkem + 50 %
Ceny jsou uvedeny bez DPH

Vážení spoluobčané,

Starosta
Antonín Rubín

Od zahájení kampaně do dnešního dne jsem projel senátní obvod, ve kterém kandiduji, křížem krážem a najezdil jsem tři tisíce 
kilometrů. Potkávám se s lidmi a sbírám jejich podněty pro svou budoucí práci senátora. 

Často dostávám dotaz, k čemu vlastně Senát 
potřebujeme a zda to není drahá komora pro 
nic. Má odpověď je vždy stejná: Senát je dů-
ležitý pro obranu demokracie, ale má ještě je-
den velký význam. Pokud je senátor aktivní, je 
senátorem na plný úvazek, své práci se věnuje  
a jezdí pravidelně mezi občany, může jim i je-
jich obcím pomáhat. 

Pojďme si vzít jeden konkrétní příklad. Škvo-
rec je relativně velká obec. Má krásný kostel, 
zámecký komplex, poštu. Jenže při počtu oby-
vatel přes patnáct stovek nemá žádné pořádné 
spojení  na okolní obce hromadnou dopravou. 
Škvorcem nejezdí vlak, jako například Úva-
ly nebo Říčany a jediné spojení je tak autem 

Mít aktivního senátora se obcím vyplácí

nebo autobusem. Pro mnoho maminek s dět-
mi či starší je cesta autem složitá a jsou tak od-
kázaní pouze na hromadnou dopravu.

Není v pravomoci senátora, aby nařídil doprav-
ním společnostem jezdit do Škvorce častěji. 
Ale aktivní senátor může vyvolat a moderovat 
diskusi všech zúčastněných orgánů, spolupra-
covat se škvoreckým zastupitelstvem a občany 
a pokusit se počet linek či jejich četnost zvýšit. 
Je to jen jeden příklad, stejně bych mohl psát 
o školkách, kterých je ve Škvorci také nedosta-
tek. Co se snažím ukázat, je, že občané by měli 
pečlivě zvažovat, koho na pozici senátora zvolí. 
Byť se to může zdát jako vzdálená a zbytečná 
funkce, je hrozně důležité, kdo funkci senátora 
vykonává. 

Druhým okruhem dotazů, které na ulicích či 
mailem dostávám, je problematika okrajování 
svobod občanů. Pod vládou Andreje Babiše za 
posledních pět let vzniklo mnoho regulací, kte-
ré ukrajují naši svobodu. Je to vždy zaobalené 
do pěkných větiček, jak nám bude líp a vše se 
zlepší. 

Jenže větiček a slibů neubývá (spíš naopak), 
ale lépe je jen velmi vybrané hrstce obyvatel. 
Je něco, čím Babiš významně zlepšil konkrét-
ně Vás život? Za mne říkám, že ne. Dobře, od 
ledna slíbil přidat důchodcům. Jenže důchody 
se stejně valorizují podle zákona, tak by to tak 
jako tak musel udělat.

Jsme spíše svědky postupného rozebírání 
našich svobod. Tu EET, tady kontrolní hlášení, 
zde posílení pravomocí celní správy a tak dále.  
A výsledek? Lidé přestávají podnikat, stávají 
se závislými na státu a jejich svoboda je tak 
významně omezena. Obce strádají, protože se 
ruší obchůdky nebo hospody. A třeba konkrét-
ně na tu Škvoreckou školku by mohlo být víc 
peněz, kdybychom všichni nebyli nuceni do-
tovat ze svých peněz podporu řepky, která jde 
zas jen do kapes několika vyvolených.

Mám dvě malé děti a vadí mi tahle plíživá sna-
ha o podrobení lidí zájmům státu. Nechci to,  
a proto kandiduji do voleb. Jako senátor mohu 
pomoci zastavit tuto expanzi státu na úkor na-
šich svobod.
     
   Jiří Kozák, 
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Proběhl jarmark, a to velmi úspěšně za účasti oblíbených kejklířů a v letošním roce 
jednadvaceti stánků - prodejců, což je nebývalé a vskutku jedinečné!

Pravda, vyskytl se nám i stánek, jehož pří-
tomnost nikdo neavizoval, a jistý spolek se 
tak snažil zneužít tuto akci ve svůj prospěch 
a započít tak svoji volební kampaň, což při 
veškeré úctě není úplně kulantní a férové. 
Ale jinak bylo za pěkného počasí a úsměvů 
Marie Terezie Savojské všude hodně zábavy, 
radosti a potěšení.

Na jarmarku bylo 21 prodejců

Za uspořádání a organizaci je třeba jako vždy 
poděkovat firmě pana Jiřího Výšky, která si 
již poněkolikáté a velmi úspěšně vzala na sta-
rost organizaci celé akce.

Alexander Kučera

Není to triviální otázka. Moje zkušenost mi říká, že každá veřejná činnost, ať na úrovni vládní nebo obecní, je do značné míry po-
litická. Max Weber, slavný německý politolog (1864-1920) napsal:  „Politika je pomalé a těžké vrtání tvrdých prken. To vyžaduje 
jak vášeň, tak perspektivu. 
Všechny historické zkušenosti potvrzují, že 
člověk by nedosáhl možného, pokud by zno-
vu a znovu neusiloval o  nemožné.“ 

Na první pohled by se zdálo, že stačí být ke 
všem přátelský, rozmlouvat s lidmi, snažit se 

uspokojit jejich představy, pěstovat  a podpo-
rovat jejich kulturní a sportovní zájmy, pečo-
vat o jejich setkávání, vzdělávání, společen-
ský život. To je nekonfliktní, lidé vás budou 
milovat a do smrti volit. Na takové teorii za-
ložilo svou činnost nemálo stran a sdružení  

a dalo by se říci, že to je pohled, který se táh-
ne nepolitickou politikou v řadě měst. 

Má to jedno omezení. Ve městech řízených 
touto metodou se zastaví čas. Nic se neroz-
hoduje, nové stavby nevznikají. Rozhodnutí, 
když už vzniknou, zůstanou na papíře. Po-
dívejte se na Prahu, vedenou v posledních 
letech primátorkou Krnáčovou. Po období 
tvrdé kritiky předcházejících období se zasta-
vila výstavba, nevznikly nové projekty, natož 
řešení, která by zpříjemnila život obyvatelům 
a návštěvníkům Prahy.  

Každé rozhodnutí o rozvoji, výstavbě, moder-
nizaci vyžaduje totiž odvahu, schopnost věci 
kvalitně posoudit, rozhodnout priority, při-
pravit, prosadit, sehnat peníze, rozhodnout 
o dodavateli, o ceně, o efektivnosti, o návaz-
nosti na předcházející a budoucí rozhodnutí. 
To může dělat jen někdo, kdo má schopnos-
ti, zkušenost, odvahu, dobrý a konzistent-
ní tým. Je určitě dobré, když se může opřít  
o práci poslanců a senátorů své strany na 
krajské i celostátní úrovni.  V předcházejícím 
volebním období jsme splněním volebních 
slibů dokázali, že ODS takový spolupracující 
tým má. 

Luděk Rubáš

Má práce v zastupitelstvu obce něco společného s politikou? 
Nebo je to nepolitická péče o všeobecné blaho? 
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Veřejné osvětlení (někdy označované zkratkou VO) je osvětlení ulic, silnic, chodníků nebo jiných veřejných prostranství. Veřejné osvět-
lení je veřejně prospěšnou službou. V Česku je zařízení veřejného osvětlení podle zákona o pozemních komunikacích příslušenstvím 
pozemních komunikací. Proto je zpravidla vlastní obec (v případě místních komunikací nebo průjezdních úseků silnic) nebo jiný vlast-
ník komunikace. Osvětlovací soustava zahrnuje svítidla, podpěrné a nosné prvky, elektrický rozvod, rozvaděče a ovládací systém.

V současnosti je v městysi Škvorec instalo-
váno veřejné osvětlení klasické, tedy výboj-
kové. Jeho energetická náročnost, špatné 
podání barev díky sodíkovým výbojkám 
a taktéž častější poruchovost, daná zpravidla 
končící životností výbojek, přímo vybízí k mo-
dernizaci.

Zároveň je dlouhodobými studiemi prokázá-
no, že větší osvětlenost obcí v nočních ho-
dinách zvyšuje komfort obyvatel a výrazně 
snižuje kriminalitu.

Moderní LED svítidla jsou dnes již na takové 
úrovni, že dokážou spojit jak větší a komfort-
nější osvětlenost, tak výrazně nižší náklady 
na provoz. Zlepšení komfortu osvětlenos-
ti dosahuje především tím, že světlo z LED 
diod je směrové a je řízeno optickou čočkou 
umístěnou na konkrétní jednotlivé diodě. 
Praktický výsledek je ten, že světlo neoslňuje 

Veřejné osvětlení je priorita

zbytečně okolí, které si to mnohdy ani nepře-
je (především domácnosti), ale pouze vymě-
řený prostor. Tím zároveň snižuje množství 
takzvaného světelného smogu, neboť vyza-
řuje směrem nahoru méně než 1 % celkové-
ho světelného toku.

Energetické náklady jsou až neuvěřitelně niž-
ší než staré výbojkové technologie. Jestliže 
dnes průměrná lampa ve výbojkovém po-
dání dosahuje cca 100 W odběru, LED sví-
tidla nejnovějších parametrů dokážou stejný 
výsledek světelného toku při 25 W. Úspory 
tedy dosahují až tří čtvrtin nákladů, při zapo-
čtení nutnosti častější výměny výbojek i více 
(LED svítidlo dosahuje několikanásobně vyš-
ší životnosti).

Vzhledem k tomu, že jsou vypsány dotační 
programy EU pro výměnu veřejného osvět-
lení v obcích za LED systémy, je pro nás pri-
oritou v nastávajícím volebním období tuto 
modernizaci provést. Jakožto odborník přes 
osvětlení pohybující se v oboru téměř dvacet 
let budu nápomocen k vypsání a vyhodnoce-
ní případného výběrového řízení a realizaci.

Ing. Leoš Vaculík, 
nezávislý kandidát za ODS

prázdniny skončily a já bych rád navázal na předcházející číslo tohoto periodika. Ve stručnosti Vám představím program MS ODS 
Škvorec pro podzimní volby do zastupitelstva obcí Škvorec a Třebohostice.  Uvidíte, že program je to sebevědomý, na druhou 
stranu, s mírnou pokorou musím říct, že některé body se opakují z minulého období. Mám na mysli např. vybudování přechodů pro 
chodce nebo kanalizaci v Třebohosticích.       

Momentálně žijeme v době, kdy nejen komu-
nální politici slibují všechno možné i nemož-
né. Slibovat třeba prodloužení trasy metra 
„A“ do Škvorce, nebo motocyklový okruh 
kolem Třebohostic, to prosím od nás neče-
kejte. Naopak co Vám slíbit umíme a vlastně 
i musíme, je využití všech našich osobních 
znalostí a dovedností. Rádi bychom Vás pře-
svědčili, že jsme pracovití lidé, kteří by se 
rádi podíleli na řízení našich obou obcí. A teď  
k našemu programu, který bychom chtěli  
v příštích letech uskutečnit:  

- Zahájíme přestavbu a revitalizaci náměstí  
 T.G.M.. Náměstí se tak stane přirozeným 
 centrem městyse a odpočinkovou zónou.

- Vybudujeme sportovně – odpočinkové  
 hřiště u Sokolovny.

- Zahájíme výstavbu sociálních bytů na par- 
 celách 161/1 a 161/2 v sousedství radnice.

- Zahájíme výstavbu kanalizace v Třebohosti- 
 cích.

Vážení škvorečtí občané,

- Provedeme rozumná opatření v oblasti říze- 
 ní a regulace silniční dopravy, např. úsekové 
 radary, semafory.

- Provedeme modernizaci veřejného osvětle- 
 ní. Důvodem je zvýšení komfortu obyvatel 
 a snížení provozních nákladů.

- Vyjednáme posílení Pražské integrované 
 dopravy.

- Zefektivníme svoz tříděného odpadu.

- Projednáme obecní vyhlášku o zákazu ne- 
 dělního sekání trávy a dalších jiných hluč- 
 ných činností.

- Odbahníme rybník v Třebohosticích.

- Podpoříme TJ Sokol Škvorec, Sbor dobro- 
 volných hasičů Škvorec.

- Podpoříme obchvat Škvorce vycházející  
 z Územního plánu.

Budu se opakovat, program je to sebevědo-
mý a až čas může ukázat, zda bychom ho do-
kázali naplnit. Chuť nám rozhodně nechybí!

Petr Černý  - MS ODS Škvorec

Nový školní rok, který je již v plném proudu, přináší našim dětem nové zážitky a zkušenosti. Škvorecká škola se tentokrát rozhodla 
motivovat své žáky pohybem, který se váže ke zdravému životnímu stylu. Celoškolním projektem nazvaným „To jsme my“ se po-
myslně oblékla do sportovního dresu a odstartovala řadu aktivit, které spojuje téma sportu a týmové spolupráce. 

První zářijový týden byl věnován etické vý-
chově, a tedy adaptačním a osobnost rozví-
jejícím aktivitám.  Mnohé z nich byly spojeny 
s pohybem v podobě sportovních kolektiv-
ních her. Od října se chystá otevření řady zá-
jmových kroužků a nejen třídní učitelé začali 
střílet na koše v podobě plánovaných spor-
tovních, kulturních i osvětových akcí. Žáci 3. 
a 4. ročníku utužují svá těla na pravidelných 
lekcích plavání. Těšíme se na návštěvu Legi-
ovlaku, přednášky na témata ochrany nejroz-

„To jsme MY“ a náš start do nového školního roku

manitějších ekosystémů planety Země, na 
výlety nebo školy v přírodě. Zástupci 4. až 
9. tříd se scházejí ve Škvorci na pravidelných 
měsíčních schůzkách tradičního školního 
parlamentu, kde domlouvají své vlastní pro-
jekty. Na obzoru se rýsuje i školní časopis. 
Jak se asi bude jmenovat? Jak budou probí-
hat oslavy 100. výročí založení našeho státu? 
Co nám přinese školní rok 2018/2019? To 
jsou pouze některé zářijové otázky, kterými 
naše škola žije.

Žáci v Třebohosticích mají od tohoto školní-
ho roku nové hřišťátko. Jako první hosté při-
šli členové škvoreckého klubu taekwonda, 
aby předvedli své sportovní aktivity dětem  
a nabídli jim možnost členství ve svém klubu.
Hřišťátko využívají od počátku školního roku 
žáci všech třebohostických tříd nejen pro 
sportovní účely. Je i místem vzájemného se-
tkávání. V odpoledních hodinách zase slouží 
dětem navštěvujícím školní družinu.

Netradiční sportovní disciplíny jsou přichys-
tány také na už 3. ročník Otvíráku. Děti mají 
z prázdnin pořádně natrénováno, tak se těší-
me na zdolávání sportovních rekordů nejen 
v tom pravém slova smyslu, ale i v tom pře-
neseném. Ono totiž to sportovní počínání je 
vlastně potřeba v každodenním životě. Brát 
věci sportovně znamená například neočeká-
vat mnoho, těšit se z mála, pomáhat druhým 
a trénovat své schopnosti a dovednosti. Dě-
lat vše tak, jak to nejlépe umíme a nekazit 
hru ostatním. Nemluvit moc a raději konat, 
další významy si můžete dosadit sami. 

Věříme, že se nám v tomto školním roce 
bude dařit co nejlépe a přejeme našim žá-
kům hodně úspěchů nejen ve sportovních 
disciplínách, ale i ve všech situacích, které 
přináší život a v kterých je potřeba zachovat 
se fair play. 

Kolektiv pedagogů a žáků ZŠ Škvorec
    
 


